
Valtuustoaloite 9.12.2024 / Suomen luonnonsuojeluliiton Jämsän osaston 50-vuotis juhlavuosi / 
Rauhanpuiston pilotointi 
 
Elvoi 27.02.2025 § 26  
 
 
 Valmistelija kaupunginpuutarhuri Päivi Liikkanen, p. 040 484 9323 

 
Kaupunginvaltuuston kokouksessa 9.12.2024 on jätetty Sari Jussila + 22 
valtuutetun allekirjoittama valtuustoaloite: 
 
”Ehdotamme, että Jämsä osallistuu Suomen luonnonsuojeluliiton Jämsän 
osaston 50-vuotisjuhlavuoteen tarjoamalla paikan ja istutusapua 
yhdistyksen suunnittelemalla Rauhanpuiston pilotoinnille. Puisto on 
samalla puulajipuisto ja tarjoaa mahdollisuuden koululaisten 
toiminnalliselle ympäristökasvatukselle. 
 
Kaupungin osuus puistosta on: 
 
- alue Lukkoilan ja 9-tien välissä oleva EV (liikenteen suojaviheralue), 

jossa puut toimisivat myös meluesteenä.  
- puutarhurin opastus istuttaville nuorille. lstutuspäivä on 19. - 

30.5.2025 välisenä aikana. Puut istutetaan rauhanmerkin muotoon.  
- puut istutetaan ja kastellaan  
- istuttajat voivat olla sekä perusopetuksen oppilaita että lukion 

opiskelijoita.  
- kesän aikana puut kastellaan tarvittaessa sään mukaan (max.1 

krt/vko, jos hellejakso)  
  

Yhdistys hankkii itse tarvittavat taimet, kasvualustat, tuet/suojat, 
opas/infotaulu. Tarkoitus on antaa puiden kasvaa rauhassa (ei 
tarvitse hoitoa), ja aluskasvillisuus saa olla heinittynyt kuten nytkin. 
Peace circle - tehdään hankkeen ohjeistuksen mukaisesti.” 

 
 
Kaupunginpuutarhuri on marraskuussa 2024 käynyt keskustelua 
Rauhanpuistosta Sari Jussilan kanssa ja tällöin asia on jäänyt vielä 
selvitystilaan.  
 
Rakentamiseen suunniteltua aluetta on tarkasteltu soveltuvuudessa 
kyseisen puiston rakentamiseen. Alueen istutettua kasvillisuutta ei ole 
syytä hävittää Rauhanpuiston tieltä ja poistaa valmis hiilinielu paikalta. 
Ehdotettu alue on vieraslajitorjunnassa, eikä aluetta siksi ole suositeltavaa 
ottaa uudelleen rakennettavaksi. Rauhanpuistosta ei ole toimitettu 
riittäviä pohjatietoja esimerkiksi alueen toteutussuunnitelmaa ja 
työselostusta. On huomioitavaa, että tuleva puisto vaatii myös hoitoa ja 
resursseja tähän. Puiston pohjatyöt vaativat erillistä suunnittelua ja 
työohjelmaan täydennystä. 
 



Rauhanpuistoa ei voida toteuttaa kyseiselle alueelle. Hankkeesta tarvitaan 
tarkempia lisätietoja, jotta ehdotusta voitaisiin tarkastella lähemmin ja 
harkita vaihtoehtoista paikkaa puistolle. Aloite on toteutettavissa 2026, 
mutta se vaatii tarkempaa suunnittelua ja resurssointia. 

 
 Toimivalta, johon päätös perustuu: Hallintosääntö 28 § 

 
Ehdotus Vs. elinvoimajohtaja Katja Rissanen 

 
 Elinvoimalautakunta antaa esittelytekstin mukaisen vastauksen 

aloitteeseen. 
 

Päätös Keskustelun aikana Sari Jussila teki seuraavan vastaesityksen: 
Esitän aloitteen hyväksymistä sellaisenaan. Vastine esittelyyn kohdittain: 
Rauhanpuiston puunistutukseen pohdittu alue: sieltä ei olla poistamassa 
olemassa olevia istutuksia. Hiilinielu tulee kasvamaan istutettavien puiden 
myötä. Alue ei ole jatkuvan hoidon piirissä, vaan jättömaalla kasvava heinä 
ajettu alas. Puiston perustamiskaivuun myötä, jos alueella on vieraslajeja, 
niin ne poistuvat puunistutusalueelta. Yhdistys on poistanut vieraslajeja 
yhteistyössä mm. UPM kanssa. Muu alueen vieraslajikasvusto jää 
kaupungin hoidettavaksi, niin kuin kunnan kuuluu sitä poistaa alueeltaan. 
Resurssointi: Kaupungin puutarhurin ei ole tarkoitus osallistua kuin 
neuvonnalla puiden istuttamiseen nuorten kanssa. (46 puuta) Kaupunki 
korostaa kolmannen sektorin kanssa tehtävän yhteistyön tärkeyttä. 
Suomen suurin luonnonsuojelujärjestö järjestää monenlaista toimintaa 
jämsäläisille ja lisää heidän luonnon tuntemustaan monilla retkillä. Olisi 
kohtuullista, että yhteistyö toimii molempiin suuntiin. Puuntaimien kastelu 
- puut tarvitsevat istutuskastelun ja kesäkastelua kuivina aikoina 
ensimmäisenä kesänä. Tämä ei varmasti vaadi niin suurta resurssointia, 
kun traktorin avulla kesäkukkia muutenkin kastellaan. Kastelukäynnit on 
hyvä kirjata ylös, jos puustoon tulee ongelmia, taimilla on kasvuulähtö 
takuu. Puuston hoito- puut kasvaa alueella. Aluetta ei ole tarkoitus sen 
enempää hoitaa (nurmenleikkuu ym. ei tarvita), kasvillisuus ympärillä voi 
olla edelleen hoitamatonta. Ei haittaa puiden kasvua, vaikka on 
hoitamatonta. Viranhaltijalle on lähetetty sähköposti 4.11 ja siinä on 
perinpohjaisesti selvitetty puiston perustamiseen liittyviä asioita ja 
annettu vastaukset jo etukäteen viranhaltijan myöhemmin esittämiin 
kysymyksiin. Hankkeen hallinta, suunnittelu ja perustamisvastuu, niin kuin 
aloitteessa sanotaan, on SLL Jämsän seutu ryllä. Pilottimallissa on kaikki 
tarvittava tieto ja mallit. Tarvittaessa yhdistys hankkii tietoa/taitoa 
muualta. SLL Jämsän seutu ry ja Jämsän kaupunki tekee sopimuksen 
alueen käytöstä ja hoidosta. 
 
Jussilan esitystä kannattivat kaikki lautakunnan jäsenet. 
  
Puheenjohtaja totesi Sari Jussilan esityksen tulleen lautakunnan 
päätökseksi. 

 
 
 
 



Khall 24.03.2025 § 103  
2352/11.05.02/2024 
   
  
 Toimivalta, johon päätös perustuu: 
 Hallintosääntö § 25 / kaupunginhallituksen tehtävät ja toimivalta 

 
Ehdotus Kaupunginjohtaja Jori Reijula 

 
 Kaupunginhallitus antaa elinvoimalautakunnan päätöksen mukaisen 

vastauksen valtuustoaloitteeseen. 
 
Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se toteaa 
valtuustoaloitteen johdosta annetun selvityksen riittäväksi. 
 
Aloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 


